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Transportudvalget har i brev af 18. september 2020 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 757: 

Hvad agter ministeren konkret at gøre for, at der følges op over for Alstom på 

forsinkelserne i arbejdet med udrulningen af nyt signalsystem? 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark, som oplyser nedenstående. Jeg 

henholder mig til Banedanmarks svar. 

”Banedanmark følger dagligt op med Alstom og er i meget tæt dialog med leve-

randørens ledelse, både på nationalt og internationalt niveau.  

Siden første halvår af 2020 har Banedanmark været i intensive forhandlinger 

med Alstom om en revideret udrulningsplan for Fjernbane Øst-projektet. Ba-

nedanmark har opnået en aftale med Alstom om de kommende tre udrulninger 

i Østdanmark: Køge-Næstved, Mogenstrup-Nykøbing Falster-Rødby Færge og 

København-Ringsted. Endvidere er Banedanmark nået til enighed med Alstom 

om et planudkast til en rækkefølge for de efterfølgende udrulninger.  

Planen er pt. ved at blive foldet ud for at sikre, at den er robust, og at der er den 

fornødne fleksibilitet og kapacitet til at kunne foretage korrigerende handlinger 

i forhold til eventuelle forstyrrelser fra andre højt prioriterede projekter på 

jernbanen, uden at det indebærer yderligere forsinkelser af udrulningen af det 

nye signalsystem.” 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

2. november 2020 
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